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‘Goed milieubeleid is niet 
het geboorterecht van 
milieupartijen’
Moerdijk schippert tussen excellent beeldniveau en ecologisch beheer

Jaap Kamp, wethouder en eerste locoburgermeester van de gemeente Moerdijk, heeft een uitdagend mandaat. Enerzijds wil het college een excellent 

onderhoudsbeeld in de stadskernen handhaven om toerisme te stimuleren. In de buitengebieden daarentegen kiest de gemeente voor ecologisch 

groenbeheer om de biodiversiteit te bevorderen. ‘We streven naar een goede balans tussen people, planet and profit. Dat levert een gevarieerd 

beeld op.’
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Kamp neemt Stad+Groen mee op een fietstocht 
door de toeristische parel van zijn gemeente, 
Willemstad aan het Hollands Diep. De eerste stop 
maken we in de haven. Daar meert net een grote 
boot vol toeristen aan. ‘Dit is vrij nieuw. We krijgen 
steeds meer rondvaartboten die toeristen naar 
Willemstad brengen. Wat we hier zien, illustreert 
het belang van Willemstad als toeristische trek-
pleister.’

Esthetiek
Dat economische belang vertaalt zich ook in het 
groenbeleid. De stadskern van Willemstad wordt 
op een excellent beeldniveau onderhouden. In 
Willemstad draait het groenbeheer vooral om 
esthetiek. Het moet het pittoreske karakter van het 
stadje onderstrepen. Bij oude gevels en kinderkop-
jes past geen onkruid en verwildering. Al het groen 
staat er tiptop bij.

Een heel ander beeld zien we als we de stadskern 
verlaten. In het buitengebied wordt ecologisch 
groenbeheer toegepast. De natuur krijgt er vrij 
spel. Kamp wijst op de begrazing door schapen. 

‘We kiezen hier voor zero emissie-maaibeleid. Dat 
past mooi in het ecologisch groenbeheer. Maar er 
zit ook een ander belang achter. Het levert name-
lijk een mooi beeld op voor de bezoekers van de 
stad.’

Milieu
Wie achter het ecologisch groenbeheer in de 
gemeente Moerdijk de hand van een milieupar-
tij zoekt, heeft het mis. In de Noord-Brabantse 
gemeente heeft de afgelopen collegeperiode één 
lokale partij, samen met de VVD en het CDA, de 
scepter gezwaaid. ‘Goed milieubeleid is niet het 
geboorterecht van milieupartijen’, zegt Kamp daar-
over. Hij ervaart veel steun van het college en de 
raad voor het groene beleid. ‘Die steun is eigenlijk 
in de laatste bestuursperiode al tot volle wasdom 
gekomen. De verkiezingen in maart hebben daar 
geen verandering in gebracht. We kunnen door 
op deze koers. Ik vind ook niet dat een duurzaam 
groenbeleid op gespannen voet hoeft te staan met 
andere belangen van de gemeente en daar word ik 
in gesteund door de raad en het college.’

Moerdijk heeft al geruime tijd ervaring met begra-
zing door schapen. Die ervaringen worden steeds 
meer geïnventariseerd en gedeeld met belangstel-
lenden. ‘Ik verwacht dat onze ervaringen met deze 
vorm van “maaibeleid” onder de streep gunstig 
uitvallen’, voorspelt Kamp. Of de inventarisatie ook 
nuttige ervaringsdeskundigheid oplevert voor 
andere gemeenten is echter de vraag. ‘Moerdijk 
is een grote gemeente, de op één na grootste 
gemeente van Noord-Brabant. Die ruimte is wel 
een randvoorwaarde voor het succesvol laten 
begrazen van het gemeentegroen’, legt Kamp uit. 

Bijen
Ruimte is ook een voorwaarde voor een ander 
project waarmee Moerdijk zich graag profileert. De 
gemeente steekt dit jaar ruim 130.000 euro in een 
bijenlintproject. ‘We willen de wilde bij weer in gro-
ten getale terugzien in onze gemeente. Dat doen 
we onder meer door bermen te laten verschralen, 
zodat er weer wilde bloemen gaan groeien.’
Kamp draagt het project duidelijk een warm hart 
toe. ‘Ik ben eigenlijk heel blij dat milieuorganisaties 
en individuele stadsbewoners ons op de huid zit-

Esthetiek staat voorop in het groenbeleid van Willemstad.
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ten om aandacht te besteden aan biodiversiteit. 
Eén van die mensen is onze plaatselijke imker. Die 
luidt al vele jaren de noodklok over de bijenstand 
en de afname van het aantal insecten in onze 
biotopen. Hij deed mij ooit een indringend voor-
beeld aan de hand. Drie decennia terug hadden 
alle automobilisten nog van die insectendoekjes in 
de auto om de ruiten schoon te vegen. Ik kan mij 
dat inderdaad nog goed herinneren. Die doekjes 
zijn echter helemaal in onbruik geraakt, omdat die 

insecten simpelweg nauwelijks meer voorkomen in 
de natuur. Dat vind ik tekenend en ook behoorlijk 
alarmerend.’

Draagvlak
Als de fietstocht om de oude stadwallen heen 
langs een nieuwbouwwijk leidt, stoppen we. Hier is 
de grens tussen ecologisch beheer en traditioneel 
beheer goed te onderscheiden. Als het aan Kamp 
ligt, mag die grens de komende jaren vervagen. 

MoErDIJK In cIJfErs
• Grondgebied: 18,4 hectare
• Circa 37.000 inwoners 
• 16.148 woningen
• Totaal oppervlak openbaar groen: 368 
  hectare, inclusief buitengebied, exclusief 
  verhuurd groen
• 27.000 bomen  

Belangrijkste beheergroepen: 
• Bermen 36%
• Gazon 20%
• Bermen begraasd door schapen 16%
• Beplanting 28%

‘In een grote gemeente als 

Moerdijk heeft

 milieubeleid impact’

Zero emissie-maaibeleid: schapen doen het werk.

De grens tussen excellent beeldniveau en ecologisch beheer.
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‘Daar moet draagvlak voor gecreëerd worden. Je 
moet mensen zoiets niet willen opdringen. Maar 
het is zeker een politieke ambitie om het ecolo-
gisch beheer ook tot in de woonwijken te laten 
doordringen. Het probleem daarbij is dat je men-
sen moet laten inzien dat een “rommelige aanblik” 
ook biodiversiteit oplevert. Maar ik begrijp best dat 
niet iedereen zit te wachten op bijen in de tuin als 
je kinderen daar bang van zijn.’

De volgende stop maken we op een stadswal, waar 
Kamp wijst op de sporen van ecologisch beheer. 
De wal wordt onder meer tweemaal per jaar door 
schapen begraasd. Verder krijgt de natuur zoveel 
mogelijk vrij spel. Het is een goed moment om de 
wethouder te vragen naar ongewenste woeker, 
de invasieve exoten. ‘We zijn daar nauwelijks mee 
bezig. Als mensen overlast melden, van reuzenbe-
renklauw bijvoorbeeld, dan grijpen we in.’ Beleid is 
er niet voor de uitvoering van de nieuwe exoten-
wet, moet Kamp toegeven. ‘Het is hier geen urgent 
thema. We hebben onze prioriteiten elders liggen. 
De focus is meer gericht op biodiversiteit en daar 
hebben we onszelf grote doelen gesteld.’

Puristen
De wethouder moet duidelijk schipperen tussen de 
verschillende doelen, belangen en verplichtingen. 
Als we verderop weer een stadswal beklimmen, 
ditmaal aan de rand van de oude stadskern, dringt 
zich weer zo’n verhaal op. De bunkers op de wal 
worden ook ecologisch beheerd: ze worden in 
stand gehouden, maar niet gerestaureerd. De 
natuur heeft er bezit van genomen. De hoogge-
legen locatie, met uitzicht over het Hollands Diep 
aan de ene zijde en de oude stad aan de andere 
kant, trekt op deze zonnige dag veel recreanten. 
Kamp wijst op een trap die van een lager gelegen 
deel de wal op leidt. ‘Puristen van de plaatselijke 
heemkundevereniging vinden eigenlijk dat deze 
trap niet kan. Het is niet natuurlijk en ook histo-
risch niet correct. Een wal hoor je niet te beklim-
men. Die dient juist om mensen buiten te houden. 
Hierover zijn destijds pittige discussies gevoerd. 
Het belang van de recreanten heeft hier gepre-
valeerd. Het blijft zoeken naar de juiste balans. Je 
kunt niet iedereen altijd tevreden houden.’

GREENTOCOLOUR
v a s t e p l a n t e n  i n  h e t

o p e n b a a r  g r o e n . . .

Een maatwerk oplossing van ontwerp en sortiment, 
grondbewerking, pot 11 kwaliteit planten en een maai- 

en bemestingsplan. Met als resultaat binnen één 
groeiseizoen een duurzame, attractieve beplanting met 

een hoogwaardige uitstraling en lage beheerskosten:
Het GreentoColour®-concept.

é n  b i j  t u i n c e n t r a ,
b e d r i j v e n ,  e t c .
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